

臺灣美術學刊

JOURNAL OF NATIONAL TAIWAN MUSEUM OF FINE ARTS

目次 CONTENTS

本期主題 Topic of This Issue

療癒系美術館

Museums as Spaces for Wellbeing

專題論文 Thematic Papers

博物館的療癒之旅：其脈絡、趨勢與啟示 / 黃心蓉 ————— 07

The Therapeutic Journey of/inside Museums: Development and Analysis / Patricia HUANG

無障礙·非常事：藝術共融與藝術治療在香港 / 吳秀華 ————— 33

Barrier-free is Unusual : Social Inclusion through Arts and Art Therapy in Hong Kong / NG, Sau Wah Sarah

故宮的社群媒體實踐：從療癒、賦權到認同 / 黃于琳 ————— 71

The Social Media Practice of National Palace Museum: From Healing via Empowerment to Identity / Yu-Lin HUANG

一般論文 General Papers

試析張國治實物投影之視覺詩意 / 姜麗華 ————— 99

An Analysis of the Visual Poetics of Chang Kuo-Chih's Photograms / Li-Hua CHIANG

國美專訊 NTMoFA Topics

博物館的志工資源運用——以國立臺灣美術館近用服務人力的推展為例 / 吳麗娟 ————— 141

Utilizing Museum Volunteers: A Case Study on the Development of Accessible Services at the National Taiwan Museum of Fine Arts / Li-Chuan Emily WU

以「藝術介入組織」的概念作為藝術銀行業務推展要徑 / 張雅雯 ————— 163

“Artistic Interventions in Organizations” as the Key to the Promotion of Art Bank Taiwan / Ya-Wen CHANG

國立台灣美術館
National Taiwan Museum of Fine Arts